
P R O T O K Ó Ł  N R XXXV/06 

z Sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 24 października 2006 roku 

 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście. 

Listy obecności w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

 Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W Sesji udział wzięło 

14 Radnych. Nieobecny był Pan Paweł Lesiak – Radny. 

W związku z tym Sesja moŜe podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Na sekretarza obrad został powołany Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny, a na 

protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje: 

1) Pan Włodzimierz Szczepański – Radny – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

Panie Wójcie: 

- ja mam pytanie odnośnie drogi Seklówka w stronę kościoła – juŜ w zeszłym roku 

miała być wywieziona wysiewką, 
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- przy drodze powiatowej w Kolonistach w Chełmcach jest zakrzewiona skarpa  

w paśmie drogi i przez to jest słaba widoczność. Czy jest moŜliwość zebrania tej 

skarpy, Ŝeby odsłonić drogę i poprawić widoczność ?, 

- zgłaszałem zepsuty przepust na drodze powiatowej w Chełmcach Nad Rzeką. 

Przyjechali z Powiatu, zobaczyli i powiedzieli, Ŝe jak będą pieniądze, to zrobią, 

   - oświetlenie w Chełmcach przy drodze powiatowej – brakuje lamp na odcinku 

środkowym. MoŜe Starostwo dofinansuje? 

2) Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Wójcie były robione roboty w Strawczynie – Podosina, był wykopany rów i jest źle 

zrobiony przepust koło posesji Ciszka, przepust jest wyŜej niŜ rów. U mnie teŜ 

było robione i jest dobrze. Ten przepust juŜ jest poruszany drugą kadencję.  

Z informacji z zakresu zamówień publicznych wynika, Ŝe było wykopane 400 m 

rowu, a mnie się wydaje, Ŝe tam jest ok. 200 m, 

3) Pan Jan Gruca – sołtys sołectwa Małogoskie - Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Panie Wójcie, droga w Małogoskim dopiero była robiona, juŜ się psuje, są 

uszkodzone pobocza, 2 wyrwy, głębokie rowy. Potrzebna jest poprawa tej drogi, 

4) Pani Dorota Zachariasz – Radna - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Wójcie mam prośbę – wniosek o moŜliwość skoordynowania rozwozu dzieci  

z Małogoskiego i Akwizgranu. Dzieci chodzą do Gimnazjum w Strawczynie i jest 

prośba, aby mogły wysiąść na wjeździe do Małogoskiego. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

będą udzielone w punkcie 10. 

 

Ad. 4. 

 Do protokółu Nr XXXIV/06 z Sesji Rady Gminy z dnia 21 września 2006 r. nie 

wpłynęły uwagi i zastrzeŜenia. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół w brzmieniu jak sporządzono. 
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Ad. 5. 

 Pan Wójt przedstawił realizację uchwał Rady Gminy podjętych na Sesji  

w dniu 21 września 2006 r. oraz informację z prac Wójta Gminy między Sesjami Rady 

Gminy (mat. w zał.). 

Radni otrzymali informację z zakresu zamówień publicznych udzielonych na 

podstawie przeprowadzonej procedury przetargowej od dnia 19.09.2006 r. do dnia 

17.10.2006 r. (w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłoŜone informacje. 

 

Ad. 6 a) 

 Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2006 r. 

 

Pani Dorota Zachariasz – Radna zwróciła się z zapytaniem, czy w § 5 powinna być 

data „29 grudnia 2005 r.” zamiast „29 grudnia 2006 r.”? 

Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe powinno być „29 

grudnia 2005 r.”, jest to błąd, który powstał przy przepisywaniu. 

 

Pan Przewodniczący obrad poprosił Komisję BudŜetu i Inwestycji o opinię. 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Inwestycji 

poinformował – posiedzenie Komisji było zwołane na dzień 20 października br. i nie 

odbyło się z powodu braku kworum.  

Poprosił o przerwę, w celu zwołania posiedzenia Komisji BudŜetu i Inwestycji. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 20 min. przerwy od godz. 1250 do godz. 1310. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Inwestycji – Komisja 

wydała opinię pozytywną odnośnie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
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gminy na 2006 r., choć miała zastrzeŜenia do dwóch pozycji odnośnie zwiększenia 

środków na wykonanie projektów i budowę kanalizacji oraz wodociągu w Oblęgorku 

(Spółdzielnia – kurniki), równieŜ do nagród o charakterze szczególnym z Gminnego 

Funduszu Ochrony Środowiska. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 

gminy na 2006 r.  

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 12, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 12 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXXV/296/06. 

 

Ad. 6 b) 

Pani Aleksandra Kowalczyk – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu Gminy Strawczyn oraz rodzaju  

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu. 

Poinformowała, Ŝe zmieniła się ustawa o finansach publicznych i rozszerzona jest 

procedura uchwalania budŜetu. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 14, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXXV/297/06 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6 c) 

 Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii w 2006 r. 
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Zapytań nie było. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 14, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXXV/298/06. 

 

Ad. 6 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/272/06 Rady Gminy  

w Strawczynie z dnia 28 kwietnia 2006 r. w sprawie Statutu gminnej instytucji kultury pn. 

„Gminny Ośrodek Kultury w Strawczynie”. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – przesłanką do zmiany zapisu w § 9 ust. 2 

Statutu jest to, Ŝe zgodnie z ustawą o organizowaniu i prowadzeniu działalności 

kulturalnej, pracownicy GOK-u nie są pracownikami samorządowymi i kierownik 

moŜe być powołany, ale nie musi w drodze konkursu.  

JeŜeli w uchwale będzie zapis, Ŝe kierownika GOK-u powołuje się w drodze konkursu, 

to Wójt Gminy traci moŜliwość awansowania dobrych pracowników.  

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Radny - wcześniej ten zapis brzmiał inaczej ze względu 

na udział Gminy w akcji społecznej „Przejrzysta Polska”. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy wyjaśniła – zapis o powoływaniu 

kierowników w drodze konkursu chcemy utrzymać przy pracownikach 

samorządowych, w GOK-u nie. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 12, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 2. 
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Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXXV/299/06 podjęto większością głosów „za”, 

przy 2 „wstrzymujących się”. 

 

Ad. 6 e) 

 Pan Przewodniczący obrad – wpłynęło pismo ze Związku Gmin Powiatu 

Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

zmian w Statucie Związku Gmin Powiatu Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy. Zmiana 

polega na wykreśleniu gmin Pierzchnica i Chmielnik, które wystąpiły ze Związku,  

a dopisaniu gminy Zagnańsk, która przystąpiła do Związku (pismo znak: ZGPKWZGN-

01/06 z dnia 15.09.2006 r. w zał.).  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały i został przegłosowany:  

- za – 14, 

 - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXXV/300/06. 

 

Ad. 7. 

  Pan Wójt przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2005 rok 

(w zał.). 

 

Zapytań nie było. 

 

Pan Przewodniczący obrad przedstawił informację z analizy oświadczeń o stanie 

majątkowym za 2005 rok Radnych Gminy Strawczyn oraz informację z analizy 

oświadczeń o stanie majątkowym Radnych Gminy Strawczyn złoŜonych na dwa miesiące 

przed upływem kadencji (w zał.). 

 

Uwag nie było. 

 

Rada Gminy przyjęła przedłoŜone informacje. 
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Ad. 8. 

 Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

przedstawiła informację o przebiegu wykupu gruntów pod zbiornik wodny  

w Strawczynie (w zał.). 

Poinformowała – musieliśmy zmniejszyć powierzchnię zbiornika od strony północnej 

o 0,76 ha, gdyŜ jeden właściciel gruntów z Niedźwiedzia Ŝąda bardzo wysokiej ceny 

za grunt. Następnie po dokonaniu podziału działek, u 8 osób wydzielono strefę 

ochronną o szerokości 30 m. Strefa ochronna moŜe wynosić przy zbiorniku od 30 m 

do 50 m. Jednak właściciele działek nie wyrazili zgody na to, aby wydzielić strefę  

o szerokości 50 m, dlatego zmniejszyliśmy ją do 30m. 

 

Pani Dorota Zachariasz - Radna – jakie są moŜliwości załatwienia sprawy w tej 

sytuacji patowej z Panem Jarząb?  

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej – 

sytuacja jest trudna, prowadzimy pertraktacje z Panem Jarząb przy pomocy radcy 

prawnego, zachodzi potrzeba wywłaszczenia. 

 

Pani Dorota Zachariasz – Radna – wywłaszczenie to procedura długa, moŜe trwać ok. 

3 lata. W jakim czasie zostaną wykupione, te działki, które mają nieuregulowane 

prawa własności? Czy ci ludzie zobowiązali się do czegoś ? 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej – w 

przypadku braku zgody przy inwestycjach celu publicznego, w ostateczności 

wszczyna się procedurę wywłaszczeniową. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – mam pytanie do Pana Wójta, rozmawiałem  

z rolnikami, którzy Ŝądają większą sumę za grunty orne. Była mowa o 2 zł, inni Ŝądają 

po 6 zł, 4 zł. UwaŜam, Ŝe to były pewne niedomówienia, do wykupu są łąki i grunty 

orne. 

 

Pan Wójt – moje stanowisko jest takie, jakie wypracowała Rada Gminy – mogę 

poruszać się do 2 zł za m2. JeŜeli zbierze się róŜne opinie, to przedstawię je Radzie 
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Gminy, ale zmieniając teraz cenę bylibyśmy nie w porządku wobec tych, którzy juŜ 

sprzedali nam ziemię. Musimy wystąpić na drogę sądową, aby pozyskać te grunty. 

JeŜeli wykupiliśmy 10 ha po 2 zł, to nie ma uzasadnienia, Ŝeby płacić po 4 zł. JeŜeli 

nowa Rada Gminy zdecyduje, Ŝeby płacić po 5 zł, to będziemy płacić po 5 zł. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – są przypadki, Ŝe grunty rolników wchodziły  

w plan zbiornika i wycofali się, zbiornik będzie robiony bez tych gruntów. Oni później 

sprzedadzą je droŜej. Trzeba wydać decyzję o gruntach przylegających do zbiornika, 

aby nigdy nie były przekształcone na tereny budowlane. Taka sytuacja zmieni dobrą 

wolę innych rolników. 

Pan Wójt – cwaniactwo było, jest i będzie. Decyzje odnośnie planów 

zagospodarowania przestrzennego podejmuje Rada Gminy i tak powinna się  

w przyszłości zachować. Zbiornik wodny, to obiekt stwarzający niebezpieczeństwo. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny – ktoś ma dobry teren przy zbiorniku i moŜna 

uniemoŜliwi ć mu zrobienie parkingu. 

Pan Wójt – moŜemy tyle, ile mamy uprawnień. JeŜeli będziemy umiejętnie z tych 

uprawnień korzystać, to wszystko będzie tak, jak trzeba. 

 

Pan Witold Wawrzeńczyk – Radny złoŜył wniosek formalny, aby punkt nr 10 

zrealizować przed punktem nr 9, poniewaŜ podsumowanie kadencji powinno być na 

końcu posiedzenia. 

 

Ad. 10. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

1) droga Seklówka – przed dwoma miesiącami, w czasie Ŝniw jechałem samochodem 

tą drogą. Nie mogę powiedzieć, Ŝe luksusowo się przejechało, ale przejechało się 

godziwie. W tym momencie nie zauwaŜyłem, aby była potrzeba poprawy tej drogi, 

ale po dwóch miesiącach mogło to ulec zmianie. 

Zwrócił się do Pana Szczepańskiego, kiedy widział tą drogę lub kiedy jechał tą 

drogą? 
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Pan Włodzimierz Szczepański – Radny - jechałem tydzień temu, tam są miejsca 

wybite, trzeba je uzupełnić wysiewką. 

Pan Wójt: 

2) Chełmce w Kolonistach, słaba widoczność – to wniosek, który będzie przesłany do 

Powiatowego Zarządu Dróg, 

3) w sprawie przepustu na drodze powiatowej juŜ dwukrotnie występowaliśmy  

z pismami do Powiatowego Zarządu Dróg. Do tej pory sprawa nie została 

załatwiona, 

4) oświetlenie drogi powiatowej – niestety nie ma w budŜecie na ten rok tego zadania. 

Teraz będzie przygotowywany projekt budŜetu na 2007 rok. Na dzień dzisiejszy 

nie jestem w stanie powiedzieć, poniewaŜ jeszcze Pani Skarbnik nie przedstawiła 

dochodów, jakie będzie mogła zapisać w tym budŜecie i nie wiem, czy akurat to 

oświetlenie moŜe się znaleźć w tym budŜecie, 

5) rów na Podosinie – odpowiedzi udzieli pracownik, który się tym zajmuje, 

zaistniała ewidentna pomyłka. Wykopanie tego rowu nie załatwia sprawy do 

końca. Dziś ustaliliśmy, Ŝe nasz geodeta dokona pomiarów lub zlecimy te pomiary 

komuś, aby ustalić, do jakiej głębokości naleŜy wykopać ten rów, Ŝeby woda 

poszła do rowu przy drodze powiatowej. KaŜdy z właścicieli gruntów patrzy ze 

swojego punktu interesów, nikt nie raczy spojrzeć na drugiego, 

6) droga Małogoskie – jeŜeli droga się psuje Panie Sołtysie to proszę sygnalizować 

wprost pracownikowi, jest Pan niejednokrotnie w Urzędzie. Są to sprawy, które nie 

muszą akurat wychodzić na Sesji. 

Firma, z którą mieliśmy zawartą umowę Świętokrzyskie Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowych na przestrzeni ubiegłego roku bardzo się zmieniła, solidność tej firmy. 

Nastąpiła całkowita zmiana Zarządu i jakość wykonywanych prac przez firmę, 

wykonywali u nas obydwie drogi Sieniów i Małogoskie i wykonanie jest fatalne. 

Mieliśmy kłopoty, była uzgodniona kontrola z Urzędu Wojewódzkiego na 

określony dzień i mieliśmy z nimi taki problem, Ŝe ewidentny błąd, który przeoczył 

inspektor nadzoru i pracownik merytoryczny polegający na tym, Ŝe przepust – 

wjazd na działkę był zbyt przybliŜony do pasa jezdni i było zbyt krótkie pobocze, 

musi być minimum 75 cm. Zaistniała taka sytuacja, Ŝe pracownicy firmy pojechali, 
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zburzyli na środku, niemalŜe pionowo załoŜyli betony i usiłowali powiedzieć, Ŝe to 

jest wykonane. Pojechałem zobaczyć, jak to jest zrobione, stamtąd zadzwoniłem do 

swojego pracownika i on powiedział, Ŝe firma potwierdziła wykonanie roboty. Nie 

zrobili, a powiedzieli, Ŝe jest zrobione, takie są sytuacje z wykonawcą naszych 

dróg. Mamy straszne kłopoty na drodze na Sieniowie i na drodze w Małogoskim  

z wyegzekwowaniem jakości. Napiszę z radcą prawnym monit do tej firmy  

i powaŜnie ich postraszę. Miałem wystąpić do prokuratora o uchylanie się od 

właściwego wykonawstwa. Informuję Radę, Ŝe mamy takie kłopoty.  

Pan Jan Gruca –sołtys Małogoskiego – Panie Wójcie zgłosiłem Karolowi, są dwie 

wyrwy, które zagraŜają bezpieczeństwu, do samej drogi. Ktoś idąc poboczem moŜe 

wpaść do rowu. Pan Wójt dobrze powiedział, Ŝe firma zrobiła to byle jak. JuŜ 

poprawiali to w tym roku, jeszcze nie zdąŜyli koparek załadować na samochód, był 

lekki deszcz i to samo się zrobiło. Z powrotem zrobiły się wyrwy i były zamulone 

kanały. Trzeba zmusić tą firmę, aby poprawiła tak, Ŝeby się trzymało. 

Pan Wójt - będziemy zmuszać. 

7) dowóz dzieci do Akwizgranu z Gimnazjum w Strawczynie - sprawę przekaŜemy 

Pani Dyrektor, 

Pani Helena Picheta - st. spec. ds. zamówień publicznych wyjaśniła, Ŝe w złoŜonej 

informacji dotyczącej udzielonych zamówień publicznych jest błąd, który powstał  

w wyniku przepisywania. W pozycji nr 1 dotyczącej kopania rowu w miejscowości 

Strawczyn Podosina wpisane zostało pomyłkowo „400 mb”, a prawidłowo powinno 

być „200 mb” i na „200 mb” została przeprowadzona procedura przetargowa, tak 

została zawarta umowa. Za pomyłkę przepraszam. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 15 min przerwy, od godz. 1410 do godz. 1425.  

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 9. 

Podsumowanie kadencji. 

 



 11 

Pan Wójt – kończy się kadencja 2002 – 2006, przychodzi czas na podsumowanie.  

W mojej ocenie ta kadencja dla Gminy Strawczyn była kadencją udaną. Przytoczę 

kilka przykładów, obszerny materiał w załączeniu do protokółu. 

W infrastrukturze technicznej na terenie gminy, w przeciągu tej kadencji zrobiono 19 

km dróg, wykonano 4.765 m chodnika przy drogach wojewódzkich i 4.400 m przy 

drogach powiatowych i na 220 m na ul. Szkolnej (przy drodze gminnej).  

Mały postęp prac był przy oświetleniu ulicznym. Wcześniej państwo pokrywało 

wydatki inwestycyjne na budowę oświetlenia przy drogach wojewódzkich  

i powiatowych i do tego płaciło za zuŜycie energii przy tych drogach. Natomiast w tej 

kadencji 2002-2006 musiał to przejąć w całości samorząd. Tu nastąpiło 

przyhamowanie i nie było budowy znacznych nowych odcinków, były uzupełnienia. 

W zakresie działania Zakładu Gospodarki Komunalnej, dla uzmysłowienia skali 

problemu: w tym czasie było 185 powaŜnych awarii sieci wodociągowych na terenie 

gminy, a 90 tych awarii było na terenie ujęcia wody w Strawczynie. To jest sygnał, Ŝe 

ten najdłuŜszy wodociąg trzeba będzie unowocześnić i wymieniać długie odcinki tego 

wodociągu. 

W zakresie ochrony przeciwpoŜarowej – karosacja samochodu w Oblęgorku, Lublina 

II dla OSP Strawczyn, budowa remizy w Chełmcach, poprawa istniejących budynków, 

doposaŜenie w dobry sprzęt. 

W zakresie zamówień publicznych – ilość przeprowadzonych postępowań: 2002 r. -

11, 2003 r. - 49, 2004 r. - 52, 2005 r. - 52, 2006 r. - 42. To pokazuje, jak duŜy zakres 

pracy Gmina wykonuje. Większość postępowań, to duŜe postępowania. 

W zakresie bezrobocia rola samorządu jest tylko wspierająca. My moŜemy tylko 

oddziaływać na spadek bezrobocia, nie zajmujemy się wprost tym zagadnieniem. Tyle, 

ile Gmina mogła pomóc tym ludziom, szczególnie duŜo pomogliśmy młodym ludziom 

– staŜystom. Ile było moŜliwe uzyskać staŜy, tyle było uzyskiwane. Na przestrzeni 

ostatnich 4 lat były to 104 osoby, a w ramach prac interwencyjnych i robót 

publicznych były zatrudnione 142 osoby. Była dobra, ścisła współpraca  

z Powiatowym Urzędem Pracy. 

W zakresie oświaty – nie ma szkoły, w której by nie było na przestrzeni tej kadencji 

„coś” zrobione. Nie „coś”, moŜna powiedzieć, Ŝe w kaŜdej szkole na przestrzeni tych 
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4 lat udało się stosunkowo duŜo zrobić. Oczywiście nie udało się tego zrobić, co 

Ŝyczyliśmy sobie na początku, np. wymiana dachu szkoły w Strawczynie. Robić to 

wszystko za swoje środki, gdy jest szansa uzyskania w niedalekiej przyszłości 

pomocy, naleŜy się wstrzymać, naleŜy wykorzystać tą szansę. U nas się tak postępuje. 

Trwa rozbudowa szkoły w Oblęgorku, to zadanie, które było trochę wstrzymane. 

Rozbudowa jest rozpoczęta, ze względu na dobre warunki pogodowe idzie bardzo 

szybko, widać duŜe postępy, mam nadzieję, Ŝe z pracami nie będzie kłopotu. 

W zakresie kultury, sportu i promocji – gdzie Gmina mogła się pokazywać, 

pokazywała się. MoŜe to spowodować zainteresowanie przedsiębiorców. Było 

uczestnictwo w targach „Voyager”, organizacja „Strawczynady”, Mistrzostw Polski  

w Kolarstwie Szosowym „Masters”. To są działania, które angaŜują i środki  

i pracowników. W zakresie prac remontowych przy świetlicach: remont świetlicy  

w Strawczynie, w Strawczynku pozyskaliśmy środki z Sektorowego Programu 

Operacyjnego. Czekamy na środki na świetlicę w Oblęgorze, mamy przygotowany 

komplet dokumentów na świetlicę, otoczenie wokół źródła i drogę. 

W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - wydano 314 zarządzeń. Pomocą 

objętych jest średniorocznie od 500 do 550 rodzin. Jest to przykre, to jest ¼ 

mieszkańców naszej gminy, to jest smutna statystyka, ale taka jest rzeczywistość.  

W zakresie kanalizacji – w tej kadencji wykonana była kanalizacja: Oblęgór – 

Oblęgorek, Niedźwiedź – Hucisko, Oblęgór – Strawczynek Trupień, Chełmce – 

Polichta. 

Poszczególne zadania przedstawiają się następująco: 

− Oblęgorek – Oblegór - 21,2 km i 181 przyłączy, 

− Niedźwiedź – Hucisko -17,6 km i 149 przyłączy, 

− Oblęgór- Strawczynek Trupień - 13,8 km i 129 przyłączy, 

− Chełmce – Polichta - 11 km i 58 przyłączy 

− Oblęgorek – 560 m i 716 m sieci wodociągowej. 

Oceniam, Ŝe nie zrobiliśmy tego, co powinniśmy zrobić w zakresie kanalizacji. Tylko 

upór, niezrozumiały dla mnie spowodował to, Ŝe moŜemy stracić przyznane pieniądze. 

Na chwilę obecną nie są to stracone pieniądze, 3 mln zł, ale moŜemy je stracić na I 

odcinek kanalizacji w sołectwie Chełmce. Niestety nasze prawo jest takie, Ŝe my 



 13 

wszystkie odwołania wygrywamy, ale proces trwa. Rozmawialiśmy z tą osobą, ale  

w jednej chwili mówi „tak”, ale przy konkretyzowaniu zmienia zdanie. Nie moŜna 

pozwolić na to, aby zapłacić za fakt wejścia na nieruchomość. My Ŝyjemy  

w środowisku, trzeba nam doprowadzić wodę, prąd itd. Musi być solidarność w tej 

materii, poniewaŜ nigdy niczego by się nie zrobiło, jeśli moŜna by sobie pozwolić na 

taki luksus. Ta Pani wycenia się na 100.000 zł, ale znaleźliby się ludzie, którzy by się 

wycenili na duŜo więcej. Tu nie chodzi o dobrą, czy złą wolę, prawo nie daje 

moŜliwości załatwienia sprawy w ten sposób, Ŝeby zapłacić. To było największą 

„wpadką”, Ŝe coś takiego zaistniało, nie mogliśmy sobie z tym poradzić. Tyle, ile było 

moŜliwe zrobiłem, przyłoŜyłem się do sprawy róŜnych sposobów uŜywając, niestety to 

nie dało efektu. W tym przypadku szkoda mieszkańców, zanim ten proces dojdzie do 

końca (sprawa jest w Naczelnym Sądzie Administracyjnym), to moŜemy nie zdąŜyć  

z tym zadaniem na pierwszy termin finansowania w latach 2007-2013. 

Ale w naszej pracy na skutek działań ustabilizowanego samorządu, równomiernego 

rozwoju mieliśmy bardzo powaŜne osiągnięcia, do których zaliczam: Złotą Setkę za 

inwestycje w latach 2002, 2003 i 2005, Srebrną Setkę w 2004 r., w 2003 r. nasza 

Gmina została „Najbardziej ekologiczną gminą województwa świętokrzyskiego”, 

byliśmy wyróŜnieni w dwóch edycjach „Bezpieczna gmina”, otrzymaliśmy dyplom 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego za skuteczne pozyskiwanie środków 

przedakcesyjnych oraz nagrodę za uporządkowaną gospodarkę wodno – ściekową,  

w 2006 roku Gmina została Gminą roku w województwie świętokrzyskim w realizacji 

akcji „Przejrzysta Polska” dotrwaliśmy do końca, jako jeden z czterech samorządów 

województwa świętokrzyskiego, uzyskaliśmy certyfikat „Gmina Przyjazna 

Środowisku”.  

W mojej ocenie bardzo znaczącym wyróŜnieniem jest certyfikat Gminy „Fair Play”, to 

potwierdza otwartość samorządu gminnego, otwartość ludzi, którzy decydują  

o sprawach lokalnych, pokazuje dalekosięŜną politykę, nie zamyka się na sprawach 

dziś, tylko patrzy dalej. A to patrzenie dalej w dzisiejszym czasie, to jest stwarzanie 

warunków do działalności gospodarczej. Tworzenie miejsc pracy jest czymś 

niesamowitym. Widzimy, na co dzień, co się dzieje z młodzieŜą najbardziej aktywną, 
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tylko ten nie widzi, kto nie chce, albo udaje, Ŝe nie widzi. Ci ludzie wykształceni, 

przedsiębiorczy wyjeŜdŜają i budują gospodarki Anglii, Włoch, Niemiec, Irlandii.  

U nas nie ma kto zadbać, Ŝeby ci ludzie u nas pracowali, tu tworzyli majątek. Nie 

ulega wątpliwości, Ŝe nie będzie z tego powodu konsekwencji. 

Część z nas, ja teŜ zbliŜam się do wieku emerytalnego. Pracuję 40 lat, systematycznie 

odprowadzane są składki na zabezpieczenie emerytalne. Co będzie, jeŜeli drugie 

półtoramiliona i trzecie półtoramiliona młodych ludzi wyjedzie za granicę ? Czy my 

mamy wrócić z powrotem do czasów sprzed sześćdziesięciu, czy siedemdziesięciu lat, 

bo taka perspektywa się rysuje. 

Gmina Strawczyn broni się proszę Państwa, na tyle, na ile jest to moŜliwe. Chcę 

bardzo serdecznie i gorąco podziękować wszystkim. Z Radą rzadziej pracuję, na co 

dzień pracuję z pracownikami, oni gross prac wykonują, ale jednak ten kierunek, te 

ramy wyznacza Rada i za to Państwu bardzo serdecznie dziękuję.  

Dziękuję Kierownikom jednostek organizacyjnych. Chcę wspomnieć o Ośrodku 

Pomocy Społecznej, to jest dział, co, do którego mam najwięcej sygnałów. Są 

kierowane do mnie jako skargi, ale po analizie sprawy okazuje się, Ŝe zostało to tak 

załatwione, jak naleŜało. Jednak w odczuciu społecznym, czy poszczególnych ludzi 

wygląda to tak, Ŝe ten człowiek został źle oceniony i nie otrzymał spodziewanej 

pomocy. Niestety w tych przypadkach prawo ustala wysokość dochodów, od których 

moŜna udzielać pomocy. Na tym odcinku są skargi, ale po sprawdzeniu nie mam 

podstaw posądzać swoich pracowników o nieumiejętną pracę lub nieobiektywną.  

Zespół Obsługi Szkół – nowy Kierownik dostosował się i dobrze prowadzi sprawy. 

Gminny Ośrodek Kultury – mam nadzieję, Ŝe pod ustabilizowanym kierownictwem 

będzie dobrze. 

Najbardziej, z czego się cieszę, na przestrzeni tej kadencji, Ŝe zaistniała równieŜ 

zmiana Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej. Nie minęło zbyt duŜo czasu, 

Ŝebym mógł do końca ocenić, ale na podstawie tego okresu dotychczasowej pracy tego 

nowego Kierownika – jego pracę oceniam bardzo pozytywnie. Została uspokojona 

praca w Zakładzie Gospodarki Komunalnej, nie ma takiej „nerwówki”, spokojnie się 

pracuje i myślę, Ŝe to będzie w przyszłości dawać efekty. 
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Pani Sekretarz zostaje w pracy dalej, a Pani Skarbnik nosi się z zamiarem odejścia  

z pracy z dniem 31.12.2006 r., czy 01.01.2007 r., juŜ złoŜyła wypowiedzenie. Ja mogę 

powiedzieć, Ŝe szkoda, ale Pani Skarbnik jednoznacznie określiła, Ŝe odchodzi. Jej styl 

pracy bardzo mi odpowiadał, ja chciałem szybciej działać, a Pani Skarbnik troszkę to 

hamowała. Przy tej okazji, bo jest to ostatnia Sesja Pani Skarbnik z tą Radą – ja Pani 

Skarbnik serdecznie dziękuję. 

Przy tej okazji – zadłuŜenie gminy na dzień 30.09.2002 r. (początek kadencji) 

wynosiło 2.800.000 zł, na dziś 24.10.2006 r. jest 1.678.000 zł, z tego w listopadzie br. 

będzie umorzenie 120.000 zł, czyli zadłuŜenie wyniesie 1.500.000 zł. Proszę Państwa 

przy budŜecie 20.583.000 zł (po dzisiejszych zmianach) jest to 6,9 % do 60 % 

moŜliwych. To daje najlepsze świadectwo tego, Ŝe u nas gospodarka finansowa jest na 

wysokim poziomie. Nie moŜna sobie teŜ pozwolić na luksus nie brania poŜyczek, to 

byłoby niewłaściwe gospodarowanie. Tak, jak wcześniej mówiłem – musimy być na 

niewielkim stopniu zadłuŜenia, bo jeŜeli przyjdą duŜe pieniądze na Ośrodek 

Rekreacyjny, zbiornik wodny, to wtedy własny udział musimy pokryć właśnie 

kredytem. 

Jeszcze raz serdecznie Państwu dziękuję, tych, którym uciekło coś z pamięci, co 

Gmina robiła i osiągnęła na przestrzeni 4 lat, odsyłam do tablicy z nazwą „NASZA 

GMINA NASZĄ DUMĄ”. 

Kończąc współpracę, mogę powiedzieć, Ŝe dobrze mi się z Państwem 

współpracowało, mogłem liczyć na poparcie słowa krytyki uzasadnionej 

przyjmowałem, a jest wspaniale, jeŜeli ktoś przy tym jeszcze podpowiadał. To jest ta 

współpraca. Gdy ktoś się „czepiał” bez powodu, najczęściej nie brałem tego pod 

uwagę. 

Serdecznie dziękuję Kierownikom jednostek pozaurzędowych - Dyrektorom szkół. Ze 

szkołami jest taka sytuacja, Ŝe zawsze brakuje im pieniędzy. Najczęściej wizyty  

u Wójta związane są z rozmową o braku środków pienięŜnych na róŜne rzeczy. Ale 

myślę, Ŝe ten okres czteroletniej współpracy teŜ oceniacie Państwo pozytywnie. 

Starałem się wejść w temat, nigdy nie uciekałem od problemu. JeŜeli ja na przestrzeni 

tych 4 lat w jakikolwiek sposób w rozumieniu Państwa niewłaściwie się zachowałem, 
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to najmocniej przepraszam, mam nadzieję, Ŝe Państwo mi wybaczycie i w przyszłości 

będę unikał takich sytuacji, Ŝeby mogły powodować czyjeś niezadowolenie.  

Dziękuję serdecznie. 

 

Pan Przewodniczący obrad – Wysoka Rado, Szanowni Państwo, w dniu 27.10.2002 r. 

została wybrana obecna 15-sto osobowa Rada Gminy w Strawczynie. 

W dniu 18.11.2002 r. odbyła się pierwsza Sesja, na której Radni złoŜyli ślubowanie  

i przystąpili do pracy. 

Kończąca się kadencja uwaŜam, Ŝe była bardzo pracowita, świadczy o tym fakt, Ŝe na 

35 Sesjach Rada podjęła 300 uchwał. 

Frekwencja na Sesjach i komisjach była bardzo dobra. 

W ciągu obecnej kadencji zmienił się skład Rady – zrezygnował z mandatu Radnego 

Pan Marcin Zając z okręgu Niedźwiedź – Hucisko. W wyborach uzupełniających 

wybrany został pan Henryk Piec. 

Uchwały, które Rada Gminy uchwaliła mają róŜny charakter, począwszy od uchwał 

podejmowanych cyklicznie (corocznie), tj.: 

 - uchwalenie podatków, 

 - zmiany w budŜecie, 

 - uchwalenie budŜetu, 

 - udzielenie absolutorium Wójtowi, 

 - przyjęcie sprawozdań z wykonania budŜetu, 

 - przyjęcie planów pracy: komisji stałych Rady, Rady Gminy, Rady Społecznej  

    SZOZ, planu pracy Wójta, 

- przyjęcie sprawozdań z pracy: komisji stałych Rady, Rady Gminy, Rady Społecznej  

    SZOZ, 

 - zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków, 

 i wiele innych. 

Rada podjęła uchwały równieŜ o innym charakterze. NaleŜy przypomnieć takie jak: 

 - udział Gminy Strawczyn w tworzeniu Regionalnego Biura Województwa 

Świętokrzyskiego w Brukseli, 
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 - przystąpienia Gminy Strawczyn do Stowarzyszenia Na Rzecz Integracji z Unią 

Europejską „Kielecka Społeczność”, 

 - przystąpienia do Stowarzyszenia Związek Gmin Wiejskich. 

Wszystkie uchwały są bardzo waŜne, ale są uchwały, o których moŜna powiedzieć, Ŝe 

mają charakter strategiczny i do nich naleŜy zaliczyć: 

1) uchwalenie programu pomocowego dla przedsiębiorców w zakresie zwolnień  

z podatku od nieruchomości, które miało na celu rozwój przedsiębiorczości  

i stworzenie nowych miejsc pracy, 

2) uchwalenie Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Strawczyn i zmiany tego Planu, 

3) uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla gminy 

Strawczyn, w którym znalazły się nowe tereny pod budownictwo jednorodzinne  

i pod róŜnego rodzaju działalność gospodarczą, wskutek czego Gmina będzie się 

mogła rozwijać, 

4) Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2007 – 2013, w którym zostały zaplanowane 

poszczególne inwestycje z moŜliwością pozyskania środków unijnych, 

5) regulamin utrzymania porządku i czystości na terenie Gminy Strawczyn, 

6) regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 

7) w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Turystyki i Promocji Turystycznej Gminy, 

8) w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska” wraz z „Planem 

Gospodarki Odpadami dla Gminy Strawczyn”. 

NaleŜy wspomnieć o bardzo istotnych uchwałach, tj.: 

1) uchwalenie procedury przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Gminy, 

2) uchwalenie kodeksu etyki Radnego.  

Nie sposób wymienić wszystkich uchwał, które podjęła Rada i spraw, którymi 

zajmowała się w mijającej kadencji.  

Ocenę pracy Rady pozostawiam mieszkańcom naszej Gminy. 

Na koniec chciałbym serdecznie podziękować za współpracę Panu Wójtowi, 

Kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy, pracownikom Urzędu i wszystkim, 

którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do tego, aby nasza Gmina rozwijała się,  

a naszym mieszkańcom i nam wszystkim Ŝyło się coraz lepiej. 
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Pan Jerzy Kosowski – redaktor „Ziemi Strawczyńskiej” – Panie Przewodniczący, 

Panie Wójcie, Szanowni Państwo, tak się złoŜyło, Ŝe przez pełne 4 lata byłem pilnym 

obserwatorem tego wszystkiego, co się dzieje w Gminie u Państwa, jako redagujący 

wasze pismo samorządowe „Ziemia Strawczyńska”. Starałem się, Ŝeby na łamach tego 

pisma wszelkie wydarzenia mające duŜe znaczenie dla Gminy miały swoje 

odzwierciedlenie. 

PoniewaŜ tak się dzieje, Ŝe redaguję jednocześnie trzy inne miesięczniki samorządowe 

w innych gminach, mam moŜliwość porównywania dorobku poszczególnych gmin  

i tego wszystkiego, co się dzieje w danej gminie. Muszę powiedzieć z duŜą 

satysfakcją, Ŝe gmina Strawczyn, tak jak Wójt tu powiedział, Ŝe się broni, ale ja myślę, 

Ŝe nie tylko się broni, ale dzielnie kroczy na czele najbardziej rozwijających się gmin 

w regionie. Wystarczy spojrzeć na dowody osiągnięć gminy, Ŝeby stwierdzić, Ŝe nie są 

to czcze słowa. 

Szanowni Państwo tak się składa, Ŝe dobiega końca ta kadencja, ja równieŜ jako 

redagujący gazetę, chciałbym podziękować wszystkim, zwłaszcza Panu 

Przewodniczącemu Rady, Radnym, Panu Wójtowi, bardzo wysoko cenię sobie 

współpracę ze środowiskiem nauczycielskim, poniewaŜ wspomagają tę gazetę bardzo 

często i jestem z tego bardzo zadowolony. 

Jeszcze raz serdecznie dziękuję za współpracę i myślę, Ŝe będzie ona trwała w nowej 

kadencji. Wszystkim, którzy biorą udział w wyborach Ŝyczę sukcesu wyborczego. Do 

zobaczenia w następnej kadencji. 

 

Pan Zbigniew Banaśkiewicz - Starosta Powiatu Kieleckiego – bardzo się cieszę, Ŝe 

mogę uczestniczyć w dzisiejszej Sesji jako mieszkaniec tej Gminy. Jestem dumny, Ŝe 

mieszkam w tej Gminie. Jest to efekt, tak jak mówił Pan Wójt, Pan Przewodniczący,  

a Państwo byliście świadkami, na co dzień naszej, Państwa merytorycznej pracy, 

współpracy. Mogę tu powiedzieć jako Starosta Kielecki z woli mieszkańców tej gminy 

zostałem radnym, a później Starostą Kieleckim. Lubię pracę z mieszkańcami, ze 

społeczeństwem, z drugim człowiekiem praca mi zawsze odpowiadała i za to chciałem 

bardzo serdecznie podziękować. Chciałem podziękować Państwu za współpracę. Tu 
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dzisiaj nie moŜna powiedzieć na tej sali, Ŝe cudze chwalicie, swego nie znacie, albo 

inaczej. Myślę, Ŝe jest miarodajny efekt naszej wspólnej pracy i mieszkańców. 

Pan Wójt nie powiedział o dwóch rzeczach w sprawozdaniu. Nie tak dawno, bo  

w ubiegłym tygodniu gościli śmy tutaj delegację z zaprzyjaźnionego powiatu  

z Niemiec, gminy zaprzyjaźnionej. Nie pochwalił się równieŜ, Ŝe jesteśmy 

najofiarniejszymi, bo nie ma chyba rzeczy cenniejszej niŜ oddawanie cząstki siebie. 

Mam tu na myśli „Krew darem Ŝycia”. Na spotkaniu, kiedy mieliśmy wspólną 

przyjemność podsumować tą kolejną edycję tego zaszczytnego miana konkursu, 

rywalizacji, trudno to nazwać, teŜ powiedziałem, Ŝe jestem dumny, Ŝe jestem 

mieszkańcem gminy Strawczyn. Składam Państwu serdeczne podziękowania za 

dotychczasową współpracę. 

Myślę, Ŝe mieszkańcy mają prawo oczekiwać, Ŝądać, domagać się, aŜebyśmy coraz 

bardziej zaspokajali ich Ŝyciowe problemy. Myślę, Ŝe dobre byłoby odzwierciedlenie, 

gdyby władza na górze brała przykład z merytorycznej dyskusji, czasem emocjonalnej. 

Pan Wójt jest emocjonalnym człowiekiem, pamiętam jeszcze dyskusje wcześniejsze 

na Sesji, ale przyświecało nam dobro drugiego człowieka. I za to chciałem Panu 

Przewodniczącemu, Państwu Radnym bardzo serdecznie podziękować i Ŝyczyć przede 

wszystkim zdrowia, satysfakcji, wszystkiego najlepszego, powodzenia u wyborców,  

a myślę, Ŝe za Państwa cięŜką, ofiarną pracę zasługujecie na ponowne zaufanie, 

wszystkiego najlepszego. Udało nam się wspólnie doprowadzić do szczęśliwego końca 

DPS w Rudzie Strawczyńskiej. 

 

Pan Marek Gos – Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Panie 

Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo jest mi miło spotkać się na Sesji 

podsumowującej mijającą kadencję, kadencję bardzo owocną, korzystną dla gminy 

Strawczyn, dla mieszkańców gminy Strawczyn. Obfitującą w wiele cennych 

inwestycji, bardzo oczekiwanych i potrzebnych kadencji, w której rzeczywiście dzięki 

temu, Ŝe była dobra współpraca w ramach Rady, między Wójtem a Radą, ale równieŜ 

ta współpraca zewnętrzna, co muszę podkreślić. To mamy te efekty, z których 

moŜemy się teraz cieszyć, bo rzeczywiście zasługują one na uwagę, na szacunek. To 

nie jest moja osobista ocena, to jest ocena zewnętrzna. Ja staram się tylko jak gdyby 
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przedstawić, to co się słyszy, to co się obserwuje. Dzisiejsze sprawozdanie potwierdza 

tylko te oceny. Tak, jak powiedział Kolega Starosta, łatwo się wspólnie chwalić, czy 

chwalić się nawzajem. Natomiast te oceny zewnętrzne są rzeczywiście bardzo dobre  

i to jest powód do satysfakcji. To jest powód, Ŝeby w nowej kadencji pracować jeszcze 

więcej, jeszcze efektywniej i mieć jeszcze lepsze rezultaty, bo nigdy nie jest tak 

dobrze, Ŝeby lepiej być nie mogło. Taka szansa przed Strawczynem stoi. Ja ufam w to, 

Ŝe po wyborach sprawy potoczą się na tyle dobrze, Ŝeby móc dalej skutecznie  

i efektywnie zarządzać tą gminą i móc sięgać po coraz większe pieniądze unijne, 

środki krajowe, mieć równieŜ na udział własny, mieć dobre pomysły rozwojowe, bo te 

są bardzo potrzebne, przekuwać na konkretne projekty i iść dalej. I dalej być „oczkiem 

uwagi” sąsiadów, którzy często zazdroszczą, którzy często próbują się nie zawsze 

poprawnie wzorować na Strawczynie. 

Korzystając z tego, Ŝe mamy na stole miesięcznik Strawczyna, spojrzałem na 

podsumowanie, które prezentuje Wójt, mam jeden wniosek, Ŝe oczywiście Wójt 

Tkaczyk jest facetem, który bardzo wysoko poprzeczkę stawia, jest bardzo 

wymagający i od siebie i od innych. Mówił, Ŝe broni się, nie ja mam wraŜenie, Ŝe on 

ciągle atakuje. Ja przynajmniej miałem takie odczucie w całej kadencji, to na obronę 

nie wyglądało, ale najlepszą obroną jest atak i ta formuła mi tutaj bardzo pasuje. 

Nie do końca podzielam wypowiedź Pana Wójta z czterema inwestycjami, bo ich było 

sześć. To trochę padło pod adresem regionu, który w tym przypadku ma główny udział  

w alokacji w podziale tych środków. Wspomniał teŜ Starosta o inwestycji w Rudzie 

Strawczyńskiej, to teŜ jest przedsięwzięcie, które cieszy. 

Są inwestycje przy drogach wojewódzkich, drogach powiatowych, ten front robót jest 

bardzo szeroki w róŜnych płaszczyznach, w róŜnych dziedzinach Ŝycia społeczno – 

gospodarczego gminy. 

Przechodząc do spraw trochę szerszych, bo jest okazja, a Państwo mogą nie wiedzieć, 

dziś zapanowała atmosfera z podsumowaniami. W regionie równieŜ dokonaliśmy 

analizy, podsumowania, wniosek jest ogólny, Ŝe udało się wbudować w rozwój 

regionu ponad 2 mld zł przez te cztery lata. Jest to niebagatelna kwota, ciągle za mała, 

ciągle niewystarczająca na pokrycie potrzeb, ale w stosunku do poprzedniej kadencji 

dziesięciokrotnie wyŜsza. Oczywiście umoŜliwił to zbieg róŜnych okoliczności, dostęp 
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do funduszy europejskich, funduszy strukturalnych, ale równieŜ funduszy Banku 

Światowego skierowanych na wieś w postaci tzw. Programu Aktywizacji Obszarów 

Wiejskich, to w końcu pieniądze z Europejskiego Banku Inwestycyjnego, to w końcu 

pieniądze z kontraktu wojewódzkiego. Jak się uzbiera tego wszystkiego to właśnie 

taka kwota została wbudowana na stałe z dobrą efektownością przedsięwzięcia, które 

były realizowane przez gminy, przez powiaty, przez przedsiębiorców, instytucje 

kultury, sztuki, gospodarkę wodną i wszystkich beneficjentów, którzy w róŜnych 

obszarach działali i środki aplikowali. 

Wydaje się, Ŝe dla świętokrzyskiego, to bardzo mocna kadencja, gdzie te wskaźniki 

makro i mikroekonomiczne się poprawiły przez te cztery lata. JuŜ trochę inaczej nas 

odbierają w kraju i same kontakty pomiędzy innymi województwami zupełnie inaczej 

wyglądają, trochę zmieniło się postrzeganie świętokrzyskiego. W pewnych obszarach 

jesteśmy wzorcem do naśladowania, jeŜeli chodzi o wykorzystanie środków unijnych, 

jesteśmy w kraju na drugim miejscu. UwaŜam, Ŝe jest to wynik zadawalający. Faktem 

jest, Ŝe ta szkoła, którą przeszliśmy, mówię o szkole samorządowej, wraz  

z przedsiębiorcami zaowocuje tym, Ŝe w najbliŜszej kadencji i najbliŜszym czasie 

będziemy szerzej patrzeć, a więc do 2013 roku środki są cztery razy wyŜsze niŜ te 

dotychczasowe. Nie 2 mld zł, a 2 mld euro, to są te środki, które płyną głównym 

strumieniem, dojdą do tego środki z Sektorowych Programów Operacyjnych, bo to jest 

narzędzie do poprawy rozwoju gospodarki, wsparcia obszarów wiejskich. 

Jest kilka potęŜnych programów, wspomnę tylko o dwóch: Program Sektorowy 

Środowiskowy Transport, gdzie jest 20 mld euro i Program Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, gdzie jest 18 mld euro. Nawet jakby proporcjonalna część trafiła do 

województwa świętokrzyskiego przeliczając na liczbę mieszkańców, to jest kolejny 

miliard euro do wykorzystania, a więc moŜliwości bardzo duŜe. W tej chwili jest 

kwestia, czy skoncentrować te środki na infrastrukturę drogową, które będą dostępne 

w ZPORR-ze, czy przeznaczyć je na lotnisko, bo takie są potrzeby w zakresie budowy 

lotniska w Kielcach. Sprawa ta robi duŜe zamieszanie pod koniec kadencji, a powody 

są bardzo proste: nie jest to zadanie na miarę naszych moŜliwości przynajmniej na 

dziś, nie jest to zadanie na miarę Kielc i zadanie nie przygotowane. Trzeba sobie to 

jasno powiedzieć, jest tutaj pomysł na zbiornik, jest pomysł na inne duŜe 
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przedsięwzięcia, jest zadanie przygotowane, jest koncepcja, jest lokalizacja, jest 

kosztorys. To są dokumenty niezbędne, Ŝeby jakąkolwiek inwestycję moŜna było 

przynajmniej na listę wstępną inwestycji wpisać. Gdyby się tak stało, Ŝe znalazłoby się 

na liście zadań priorytetowych, skompromitowalibyśmy się jako województwo. Jest to 

rzecz bardzo istotna, jeŜeli chodzi o lotnisko. Druga rzecz jest taka – jak utrzymać to 

lotnisko, skoro duŜe miasta takie jak Szczecin, dwa razy, czy trzy większe od Kielc, 

dokładają 6 - 7 mln zł rocznie do utrzymania lotniska regionalnego. Na razie pozostaje 

to w sferze marzeń, przy dobiegającej do końca kadencji 2002 - 2006. O lotnisku 

trzeba myśleć, trzeba się starać, Ŝeby weszło do zadań krajowych jako zadanie 

regionalne, Ŝeby było finansowane ze środków zewnętrznych. W międzyczasie trzeba 

dogadać sprawy lokalizacji, to ma być lotnisko regionalne, nie tylko dla Kielc, 

Starachowice teŜ by chciało lotnisko u siebie, SkarŜysko, które ma węzeł kolejowy  

u siebie – równieŜ.  

Serdecznie Państwu dziękuję, wszystkim Państwu razem i kaŜdemu z osobna za te 

wszystkie, miłe, sympatyczne spotkania na sali, gdzie obraduje najwaŜniejszy organ  

gminy. 

śyczę sukcesów w wyborach, spełnienia marzeń tych najbliŜszych i nieco dalszych, 

duŜo zdrowia, abyśmy dalej wspólnie działali na chwałę tej gminy i jej mieszkańców. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy w imieniu pracowników Urzędu 

podziękowała Pani Radnej, Panom Radnym i Panom Przewodniczącym za okazaną 

względem pracowników przychylność.  

 

Pan Przewodniczący obrad – jestem mile zaskoczony, zamierzam osobiście 

podziękować pracownikom na spotkaniu we wspólnym gronie. Chciałem przeprosić za 

to, Ŝe nieraz byliśmy natrętni, uciąŜliwi, ale to wynikało z tego, Ŝe chcieliśmy dobrze 

sprawować swoją funkcję. 

 

Pani Jadwiga ElŜbieta Błaszczyk – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych  

w Strawczynie – w imieniu wszystkich dyrektorów, na ręce Pana Przewodniczącego 

dla całej Rady i dla Pana Wójta składam serdeczne podziękowania.  
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Za bardzo dobrą, owocną współpracę, za wszystkie uwagi, które Państwo nam 

udzielaliście. My ze swej strony jesteśmy dumni, Ŝe moŜemy być dyrektorami 

placówek oświatowych właśnie w tej gminie. Współpraca układała nam się bardzo 

dobrze, serdecznie dziękujemy i Ŝyczymy Państwu dalszych sukcesów, duŜo zdrowia, 

spełnienia marzeń i oby ta współpraca była nadal owocna, jak dotychczas. 

 

Pan Przewodniczący obrad podziękował za kwiaty w imieniu całej Rady Gminy. 

 

Pan Wójt, Pan Przewodniczący Rady Gminy, Pan Zastępca Przewodniczącego Rady 

Gminy wręczyli podziękowania za współpracę na piśmie dla Pana Zbigniewa 

Banaśkiewicza – Starosty Powiatu Kieleckiego, Pana Marka Gosa – Radnego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego, a następnie Radnym Rady Gminy. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe pamiątkowe zdjęcie Rady będzie do 

odebrania w najbliŜszych dniach w biurze Rady Gminy. 

 

Ad. 11. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXXV Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1200, a zakończyła o godz. 1525. 

 

 

 

Protokołowała:  Sekretarz obrad:   Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak Witold Wawrzeńczyk  Wiesław Piotrowski 

 


